



# ကလေးသူငယ်များအား လိင်မှဆိုင်ရာ မလျော်မကန်ပြုမူခြင်းများအား အချိန်နှင့်တပြေးညီ တိုက်ရိုက်ထုတ်လွှင့်ခြင်း

အဓိပ္ပါယ်ဖွင့်ဆိုချက်များ။

## ကလေးသူငယ်များအား လိင်မှဆိုင်ရာ မလျော်မကန်ပြုမူခြင်းများအား အချိန်နှင့်တပြေးညီ တိုက်ရိုက်ထုတ်လွှင့်ခြင်း

ဂတ်ဘ်ကင်မရာမှတစ်ဆင့် တိုက်ရိုက်မလျော်မကန်ပြုမူခြင်းဟာ ကလေးကို ဂတ်ဘ်ကင်မရာရှေ့မှာ လိင်မှဆိုင်ရာအပြုအမူတွေ ဖိအားပေးလုပ်ခိုင်းတဲ့အခါ သို့မဟုတ် မလျော်မကန်ပြုမူမှုများကို လိုက်လျောနာခံစေတဲ့အခါမျိုးမှာ ဖြစ်ပေါ်လာပါတယ်။

ဒီအပြုအမူမျိုးတွေကို အင်တာနက်ပေါ်မှာ ငွေကြေးပေးထားသူ ဖောက်သည်တွေဆီ (လိင်မှဆိုင်ရာ မလျော်မကန်ပြုမူသူတွေ) တိုက်ရိုက်ထုတ်လွှင့်ပြီး၊ ၎င်းတို့က နှစ်သက်တဲ့ အလွဲသုံးစားပြုမှုပုံစံတမျိုးကို ဂတ်ဘ်ကင်မရာရှေ့မှာ အချိန်နှင့်တပြေးညီ ပြုလုပ်ပြီး တောင်းဆိုတတ်ကြပါတယ်။

## လိင်မှဆိုင်ရာ မလျော်မကန်ပြုမူသူတွေ နဲ့ သူတို့ရဲ့ လျှပ်ရှားမှပုံစံ

ကလေးငယ်များအား မလျော်မကန်ပြုမူခြင်းကို ဂတ်ဘ်ကင်မရာ မှတစ်ဆင့် တိုက်ရိုက် ကြည့်ရှုတဲ့ လိင်မှဆိုင်ရာမလျော်မကန်ပြုမူသူတွေဟာ ယေဘုယျအားဖြင့် ကူညီ ထောက်ပံ့သူတွေ သို့မဟုတ် ကြားခံလူများမှတစ်ဆင့် ကြည့်ရှုနိုင်ခွင့်ရကြပါတယ်။

ကလေးကို ဂတ်ဘ်ကင်မရာရှေ့ အသုံးတော်ခံပြုဖို့ ဆက်သွယ်ပြောဆိုဖို့ နဲ့ အလားအလာရှိတဲ့ ဖောက်သည်တွေကို တုန့်ပြန်ဖို့ အတင်းအကြပ်စေခိုင်းတဲ့ ကူညီထောက်ပံ့သူတွေဟာ တခါတရံမှာ ကလေးရဲ့ မိသားစု သို့မဟုတ် အသိုင်းအဝိုင်းမှ အဖွဲ့ဝင်များ ဖြစ်တတ်ကြပါတယ်။

လိင်မှဆိုင်ရာမလျော်မကန်ပြုမူသူနှင့် ကူညီထောက်ပံ့သူ သို့မဟုတ် ကလေး သူငယ်တို့ဟာ ဒီလိုမလျော်မကန်ပြုမူလုပ်မဲ့ နေရာနဲ့ လိင်နှောင့်ယှက်သူ ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုမဲ့ နေ့ရက်နဲ့ အချိန်ကို သဘောတူညီမှုရယူပါတယ်။ ဒီလို အချိန်အချက်တွေကို အွန်လိုင်းချက်၊ အီးမေးလ် သို့မဟုတ် ဖုန်းကတစ်ဆင့် ပြုလုပ်ကြပါတယ်။

ထပ်မံပြီးတော့ ပါဝင်နေတဲ့ အစုအဖွဲ့တွေဟာ ယေဘုယျအားဖြင့် အသုံးများတဲ့ တရားဝင်ငွေကြေးဝန်ဆောင်မှုများမှတစ်ဆင့် လိင်နှောင့်ယှက်သူကပေးမဲ့ ငွေကြေး တန်ဖိုးပေါ်မှာလည်း သဘောတူညီမှုထားပါတယ်။ ငွေကြေးလွှဲပြောင်းပေးအပ်မှုနဲ့ ဆက်စပ်ပြီး သံသယဖြစ်မှုတွေကို ကာကွယ်ဖို့ ယေဘုယျအားဖြင့် ပေးရတဲ့ငွေပမာဏက နည်းပါးပါတယ်။

အင်တာနက်ပေါ်မှာ မလျော်မကန်ပြုမူသူတွေကို တိုက်ရိုက်ကြည့်နိုင်ဖို့ စတိုက် သို့မဟုတ် ဂတ်ဘ်ကင်မရာ ပုံဖိုးပေးထားတဲ့ စကားပြောတဲ့ နေရာတွေလို ကွဲပြားခြားနားတဲ့ ပလက်ဖောင်းတွေကို အသုံးပြုကြပါတယ်။ ဒါဟာ လိင်မှဆိုင်ရာ မလျော်မကန်ပြုမူသူတွေက အလွဲသုံးစားပြုမှုကို အမှန်တကယ်ဖြစ်ပျက်နေချိန်မှာ ကြည့်ရှုဖို့ သို့မဟုတ် အသံ သို့မဟုတ် စာရိုက်ပြီး ညွှန်ကြားဖို့ ဖြစ်နိုင်စေပါတယ်။

တချို့ လူမှုအသိုင်းအဝိုင်းတွေမှာ ဒီဖြစ်ပျက် ခွင့်ပြုနိုင်လောက်တဲ့ လူမှုရေးရာ ယဉ်ပါးမျိုးတွေ အတိုင်းအတာတခုထိ ရှိနေနိုင်ပါတယ်။ ဒါဟာ ဆင်းရဲမွဲတေမှု နဲ့ ဒီအပြုအမူတွေဟာ တရားမဝင်မှု သို့မဟုတ် ကလေးသူငယ်အတွက် သက်ရောက်မှုတွေနဲ့ အင်တာနက်အကြောင်းကို အကန့်အသတ်နဲ့သာ နားလည်မှု၊ စတဲ့ အချက်များစွာနဲ့ ဆက်စပ်နေပါတယ်။ ထိုအခါ ကလေးသူငယ်လိင်မှဆိုင်ရာ မလျော်မကန်ပြုမူခြင်းကို တိုက်ရိုက်ပြသခြင်းက လွယ်ကူလျင်မြန်တဲ့ ဝင်ငွေရလမ်းတခု ဖြစ်လာပါတော့တယ်။



### ဥပဒေဘောင်များ။

ကလေးများအား လိင်မှတစ်ဆင့် အသုံးချမှုနှင့်ပတ်သက်၍ နိုင်ငံတကာ ဥပဒေရပ်များ သို့မဟုတ် သက်ဆိုင်ရာနယ်မြေ ဥပဒေရပ်များတွင် ကလေးလိင်မှဆိုင်ရာ အလွဲသုံးစားမှုများအား အချိန်နှင့်တပြေးညီ တိုက်ရိုက်ထုတ်လွှင့်ခြင်းကို

ပြစ်မှုအဖြစ် ရှင်းရှင်းလင်းလင်း သတ်မှတ်ထားပါ။

သို့သော်လည်း ကလေးလိင်မှညစ်ညမ်းပုံရိပ် အသုံးတော်ခံခြင်းတွင် ပါဝင်ပတ်သက်ရန် ကလေးများအား အတင်းအကြပ်စေခိုင်းခြင်း (ပုဒ်မ ၂၁ (၁)(အေ-ဘီ) နှင့် ကလေးလိင်မှညစ်ညမ်းပုံရိပ် အသုံးတော်ခံခြင်းအား သိသိနှင့် တက်ရောက်လျှင် (ဇီ) ပစ်မှတ်မြောက်ကြောင်း လန်ဒါရုတ်ညီလာခံမှာ သတ်မှတ်ထားပါတယ်။ ထို့အပြင် ဒီအပြုအမူများကို အားပေးခြင်း ကူညီခြင်း အပြုအမူများသည် ပြစ်မှုမြောက်ကြောင်း သတ်မှတ်ထားပြီး (ပုဒ်မ၂၄) လိင်မှဆိုင်ရာမလျော်မကန်ပြုမူသူအား ကူညီထောက်ပံ့သူ အားပေးသူတို့အပေါ်တွင်လည်း သက်ရောက်မှုရှိပါတယ်။

ကလေးများရောင်းချခြင်းတွင် ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ ညီလာခံ၏ နောက်ဆက်တွဲသဘောတူစာချုပ် ပုဒ်မ ၃ (၁)(အေ) အရ ကလေးငယ်အား လိင်မှဆိုင်ရာ ခေါင်းပုံဖြတ်ရန်အတွက် (မည်သည့် နည်းနှင့်မဆို) ပေးခြင်း၊ ပို့ဆောင်ခြင်း၊ လက်ခံခြင်းတို့အား ပြစ်မှုမြောက်ကြောင်း သတ်မှတ်ထားပါတယ်။

အလားတူ အိုင်အယ်အို ညီလာခံ၁၈၂ ပုဒ်မ ၃ (ဘီ) ညစ်ညမ်းပုံရိပ်များဆိုင်ရာ အသုံးတော်ခံခြင်းအတွက် ကလေးအား ပေးခြင်း၊ ဝယ်ယူခြင်း သို့မဟုတ် အသုံးပြုခြင်းသည် ပြစ်မှုမြောက်ကြောင်း သတ်မှတ်ထားပါတယ်။

မလျော်မကန်ပြုမူမှုနှင့် ကူညီထောက်ပံ့သူများ နှစ်ဘက်စလုံးမှ ကလေးသူငယ်များအား လိင်မှဆိုင်ရာ မလျော်မကန်ပြုမူမှုများအား အချိန်နှင့်တပြေးညီ တိုက်ရိုက်ထုတ်လွှင့်ခြင်းနှင့် ပတ်သက်သော အပြုအမူများအား ဖမ်းဆီးနိုင်ရန် ဤပုဒ်မတွေအား ပြန်ဆို အသုံးချနိုင်ပါတယ်။

ယေဘုယျအားဖြင့် ကလေးသူငယ်ညစ်ညမ်းပုံရိပ်များနှင့် ပတ်သက်သော ဒေသတွင်းဆိုင်ရာနှင့် နိုင်ငံတကာညီလာခံများဟာ ကလေးသူငယ်လိင်မှဆိုင်ရာ မလျော်မကန်ပြုမူမှုများအား တိုက်ရိုက်ထုတ်လွှင့်ခြင်းဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များအတွက် အသုံးမချနိုင်ပါဘူး။ ဒီအသုံးတော်ခံမှု သို့မဟုတ် မလျော်မကန်ပြုမူမှုကို များသောအားဖြင့် မှတ်တမ်းတင်ထားခြင်း မရှိတဲ့အတွက် ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် သင့်တော်တဲ့ ဒေသတွင်းဆိုင်ရာနဲ့ နိုင်ငံတကာ ဥပဒေဘောင်များမှာ ထုတ်လုပ်ခြင်း၊ ပိုင်ဆိုင်ခြင်း၊ နှင့် မြန်မြန်ဖြန့်ဖြူးတို့ မပြုလုပ်ရ ဆိုတဲ့ စကားလုံးများ လိုအပ်မှာ ဖြစ်တယ်။

## သင် ဘာလုပ်နိုင်သလဲ။

ကလေးသူငယ်လိင်မှဆိုင်ရာ မလျော်မကန်ပြုမူမှုများအား တိုက်ရိုက် ထုတ်လွှင့်ခြင်းနှင့် ဆက်စပ်သော အန္တရာယ်များ၊ အကျိုးသက်ရောက်မှု နှင့် တရားမဝင်မှုအကြောင်း လူမှုအသိုင်းအဝိုင်းအား ကြီးမားသော အတိုင်းအတာအားဖြင့် နီးကြားစေပြီး သတိပြုမှုများ မြင့်တင်လာစေရန် ကြိုးပမ်းပါ။

ကလေးသူငယ်လိင်မှဆိုင်ရာ မလျော်မကန်ပြုမူမှုများအား အမှန်တကယ် ဖြစ်ပျက်နေချိန်တွင် တိုက်ရိုက်ထုတ်လွှင့်ခြင်း သို့မဟုတ် ကလေးညစ်ညမ်းပုံပြသခြင်းများ အသုံးတော်ခံခြင်းအား ပြစ်မှုအဖြစ် တိတိကျကျ သတ်မှတ်နိုင်ရန် ပိုအားကောင်းတဲ့ ဥပဒေဘောင်များ ဖြစ်ပေါ်လာစေရန် လျှပ်ရှားဆောင်ရွက်ပါ။

၎င်းကိစ္စရပ်အား ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းနိုင်ရန် ဥပဒေဖိုးမှီးရေးကြီးကြပ်မှုအတွက် ပိုမိုကောင်းမွန်သော ရင်းမြစ်များ ရရှိနိုင်ရန် လျှပ်ရှားဆောင်ရွက်ပါ။

ပြစ်မှုနှင့်ဆက်စပ်နေနိုင်သော သံသယဖြစ်ဖွယ် ငွေကြေးလွှဲပြောင်းမှုများကို ခြေရာကောက်၍ လိုက်နိုင်ရန် ငွေကြေးဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းဌာနများနှင့် ပူးပေါင်းပြီး လျှပ်ရှားဆောင်ရွက်ပါ။